

REFERAT

18. juni 2025
Sag: 25-000271
Tine Fehrmann Karsum
Miljø og Natur

5. Følgegruppemøde – Grøn Trepert

Online møde d. 11. juni kl. 17-18

Deltagere: Peter Melchior, Jens Henrik Madsen, Anne Bjergvang, Jørgen Grüner, Thorkild Lauridsen, Rune F. Larsen, Jan Gregersen og Tine Fehrmann

Dagsorden

Nyt fra den lokale trepart

Udpegning af områder

Lodsejerinddragelse

Den videre proces

Nyt fra den lokale trepart

(Noter fra det lokale trepartsmøde d. 10. juni indgår)

Udpegning af forslag til områder

Deadline for at indtegne områder i MARS er nået. Status: Vi har fundet nok områder i alle delvandoplande, så alle indsatskrav er nået. Der er generelt fundet indsatser, der overstiger kravet til de 100%. Det har også været intentionen, og må forventes at blive reduceret når man kommer i gang med konkrete forundersøgelser.

Inden for flere delvandoplande er der udpeget flere områder end nødvendigt. Dette er for at tage højde for de projekter, der ikke bliver realiseret.

Strategisk jordkøb

Fortsat udfordring. Naturstyrelsen er ikke kommet i gang med at lave opkøb, og der er ingen udmelding om, hvornår de kommer i gang.

Note fra mødet 10. juni: Der er frigivet et meget lille beløb og det udfordrer mulighederne for at opkøbe strategisk.

Status på kommunernes lodsejerkontakt

Der har været en drøftelse om hvornår vi kan fortælle om udpegningerne. Der er et generelt ønske på tværs af kommunerne om, at vi gerne vil have mulighed for at vise, hvad vi har tegnet ind på kortet. Vi holder fast i, at vi fortæller hvad vi har lavet, på lodsejermøderne.

Note fra mødet 10. juni: Der har været en misforståelse omkring hvorvidt man kan tegne ind i MARS før man har talt med lodsejerne. Det kan man godt, men der skal være en orientering inden det

bliver offentliggjort andre steder. Det er vigtigt at påbegynde inddragelse af de berørte lodsejere før omlægningsplanen skal godkendes i kommunerne. Det er dog en løbende proces. Der er bred enighed om, at der skal inddrages på det niveau vi har informationen.

Udtagningskonsulenter og minivådområder

Note fra mødet den 10. juni: Det er stadig en udfordring, og konsulenterne er bagud med opgaven.

Drøftelse af den politiske proces

Note fra mødet den 10. juni: Der er et ønske om politisk beslutning inden valget. Der er generelt ikke brug for at vedlægge vurderingsskemaerne som bilag. Det er vigtigt at det beskrives som et potentiale og en screening. Vurderingsskemaerne udfyldes ikke nu, men kan bruges som værktøj i den næste fase.

Barriereliste

Note fra mødet den 10. juni: Seneste barrielliste fra SGAV er fra april 2025. Den sendes ud med referatet. Der kommer en ny efter møde i PFA i juni.

Udpegning af områder

Områderne vises frem, og kan ses i vedlagte bilag. Bemærk at udpegningerne er fortrolige, da ikke alle berørte lodsejere er informeret.

Lodsejerinddragelse

Der afholdes fire møder for berørte lodsejere. Der er mange henvendelser pr. telefon.

Det er drøftet på KMU samt dette møde, at følgegruppen og politikere ikke deltager på lodsejermøderne.

Den videre proces

Efter sommerferien går arbejdet med den politiske behandling i gang. Byrådet principbeslutter omlægningsplanen, og der er ingen høring i den proces. Der er et ønske om, at der udarbejdes en procesplan, som skal vedlægges som bilag til den politiske indstilling.

Alle bakker op om et forslag om, at oplandskonsulenter inviteres til et administrativt møde i august, hvor arbejdet med indsatserne kan koordineres og samtænkes. Dette vil sikre vidensdeling og et tæt samarbejde.

Det aftales at næste møde i følgegruppen bliver 19. august kl. 8-9:30 med online deltagelse.